
„TY VOLE, HAMÁČKU! FAŠISTO! CO TY SI
DOVOLUJEŠ PROTI LIDEM, TO JE FAŠISMUS
PRVNÍ TŘÍDY, “ EXPOLICISTA, 24 LET
SLUŽBY, MÁ JASNO V TOM CO VIDÍ
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ČESKO: Zákrok v Českých Budějovicích nebudí emoce jen u obyčejných občanů. Vymezil se
proti němu i bývalý policista Štefan Bartók. „Ty vole, Hamáčku, co ty si dovoluješ proti
lidem, to je fašismus první třídy,“ tvrdí. Současní policisté jsou podle něho nevyzrálí, když
proti mladíkovi, který „chtěl jenom dýchat“, vystartují jako po vrahovi. Apeloval i na
současné policisty, že toto je prostě „neuvěřitelné“.

Zpřísnění opatření, která mají sloužit k potlačení viru, vedla k novému fenoménu. Po internetu se
začínají šířit videa tvrdých zákroků policistů proti občanům, kteří je porušují. Jako např. toto video z
Českých Budějovic, kde po mladíkovi, který měl roušku na bradě a odmítal si ji nandat, o hlavu vyšší
policista doslova a do písmene skočil a povalil ho na zem.

Právě k tomuto zásahu se vyjádřil bývalý příslušník policejního sboru Štefan Bartók. U policie sloužil
více než čtyřiadvacet let. Momentálně je ve výslužbě.

Uvedl, že z videa nejsou jasné všechny okolnosti zákroku a co mu předcházelo. Ale přesto je z videa
rozčarován. „Tam se opravdu nejednalo o žádného rowdies, žádného demonstranta, který by rozbíjel
Prahu jako v roce 2000, když jsme byli nasazení při zasedání MMF v Lumírově ulici, kde to bylo
opravdu ostrý,“ vyjádřil se bývalý policista.
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„Ten kluk, to nebyl žádný profesionální demonstrant, který přijel něco rozbíjet. Nebyl to feťák na
pervitinu, který by držel v ruce nůž a ohrožoval maminku s kočárkem. Aby tam po něm tenhle
policajt skočil způsobem, jako by někoho vážně ohrožoval, jejich život, zdraví nebo majetek lidí,“
pokračoval bývalý policista a připomenul, že zákrok má být adekvátní vzhledem k nebezpečnosti
konání. „Nehrozila tam žádná újma na zdraví nebo na životě, ten kluk chtěl jenom svobodně
dejchat,“ zastával se mladíka. Doplnil, že dotyčný prý neuměl jednat s policií. Uznal, že ječící
přítelkyně mladíka do situace mírně řečeno vnášela emoce, ale připomenul, že to je situace, kterou
by měli policisté zvládnout. „Ne že po něm skočí a zcela zjevně nepřiměřeně tam ohrožoval zdraví a
život takovým skokem,“ hodnotil Bartók zásah.

„Ten polda, jestli slouží deset let, tak možná jsem ještě nadsadil. Tohle by třeba nemohl udělat kluk,
který slouží dvacet let, se svýma zkušenostma. Mně přijde, že ti kluci jsou opravdu nevyzrálí u
policie,“ stěžoval si, že policisté neumějí věci vyřešit v klidu. „Hamáček je nažene, tak mu dělají
lopaty. Dělají mu kladiva a mlátí lidi, kteří nesouhlasí s těmihle protiústavními, proti lidskosti, proti
veškerému zdravému rozumu (opatřeními),“ pokračoval.

I výzva „Zakryjte si dýchací cesty!“ se bývalému členovi pořádkové jednotky nezdála. „Co je to za
ubohost, co je to za scestnost?“ ptal se. Prohlásil, že to znamená, aby se lidé dusili a vdechovali
škodliviny zpět do těla. „Možná to s vámi i sekne,“ doplnil, i když uznal, že to už je nadsázka.
Nicméně plošné nařízení kritizoval právě s ohledem na to, že zdravotní stav lidí je různý. „Někdo je
astmatik, někdo má poruchu autistického spektra, někdo je starý a dýchavičný. Někdo má paniku,
někdo klaustrofobii ze zakrývání,“ jmenoval důvody, proč by zákaz údajně neměl být plošný.
„Nebudu si zakrývat dýchací cesty, když potřebuju dejchat,“ prohlásil rezolutně.

Policista mohl podle něj mladíka vyzvat v klidu, mladík je mohl následovat a mohl se vyjádřit. Ale
policista po mladíkovi skočil „jako po vrahovi“. „My jsme byli nasazováni proti opravdovým šmejdům.
Ale teď jsou kluci nasazovaný proti obyčejným lidem. To je neuvěřitelný. Ty vole, Hamáčku, co ty si
dovoluješ proti lidem, to je fašismus první třídy. Normální fa-ši-smus jak vyšitej. Tady stojíte proti
normálním lidem, kteří chtějí jenom svobodně dýchat a žít,“ vzkázal ministrovi vnitra.

Obrátil se i na policisty: „Kluci, většina z vás je v pohodě. A přece když uvidíte tenhle zákrok, tak
samotným je vám jasný, že ten kluk, ten policajt, který tam takhle vystartoval po tom mladém
klukovi, že je to neuvěřitelný. Byl tam obklíčenej, jako kdyby tam stál rozlícenej bejk na koridě ve
Španělsku. Opravdu je to šílený, prostě jste používaný proti normálním lidem. Uvažujte rozumně. My
musíme plnit rozkazy. Ale věřím, že v kupě z vás se to vaří jako ve mně. A to už nesloužím, jenom se
na to dívám.“

„Nechme plout zdravý rozum. Tohle je normální, regulérní fašismus,“ prohlásil na závěr.
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